
Protokół Nr 74/2021 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 8 grudnia 2021 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Wypracowanie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 

2022 rok 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk. Powitał członków komisji, 

zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu.  

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk przedstawił porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia więcej uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o omówienie projektu uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w roku 2022 planuje się dochody budżetu  

w wysokości 97 039 721,04 zł w tym dochody bieżące w wysokości 88 111 642,18 zł oraz dochody 

majątkowe w wysokości 8 928 078,86 zł. Planowane wydatki budżetu wynoszą 108 591 492,69 zł w tym 

wydatki bieżące w wysokości 91 504 561,20 zł oraz wydatki majątkowe w wysokości 17 086 931,49 zł. 

Planowany deficyt budżetu wynosi 11 551 771,65 zł zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi  

z emisji obligacji w kwocie 7 500 000,00 zł, przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych  

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach  

w kwocie 1 692 469,99 zł, nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2 359 301,66 zł. Przychody budżetu  

w wysokości 12 942 311,05 zł w tym środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 

1 692 469,99 zł, rozchody w wysokości 1 390 539,40 zł. Planowane zadłużenie na 2022 rok wynosi 

54 543 018,60 zł. Powiedziała, że największy problem związany jest ze zmianami rządowymi. Dotacje  

są niższe. Na przełomie lutego – marca będą pewne kwoty subwencji i dotacji. Koszty oświaty wzrastają  

z roku na rok. Problematyczna jest emisja obligacji z 2013 r., gdyż nie można jej ani nadpłacić ani spłacić, 

ponieważ obligacje nie posiadają amortyzacji. Podejmowane są próby skontaktowania się  z inwestorem i 

zaproponowaniem przesunięcia spłaty na inne lata, gdyż kwoty proponowane do wykupu w tych lata 

uniemożliwiają spełnienie wskaźników wynikających z art. 243. Została również wzmożona windykacja, 

gdyż to jest główny dochód własny.   

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał, czemu nie można wykupić emisji obligacji  

z 2013 r.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że w 2013 r. zostało wyemitowanych 11 500 000,00 

zł z czego 1 500 000,00 zł w banku a 10 000 000,00 zł zostało wyemitowane na giełdzie papierów 

wartościowych czyli cały czas w obrocie. Zgodnie z harmonogramem wykup zaczyna się od tego roku. W 

2021 r. jest to kwota 2 000 000,00 zł; w 2022 roku – 2 000 000,00 zł;  oraz w latach 2023 – 2025. Nie 

można ich wykupić wcześniej , bo mają jedną amortyzację. W tym roku w listopadzie zostały wykupione.  



Członek Komisji Pan Jóżef Wawrzyn powiedział, że 3-krotnie wzrosną koszty odbioru i wywozu 

odpadów komunalnych. Zapytał, jak zaistniała sytuacja wpłynie na budżet oraz opłaty mieszkańców. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że w dniu wczorajszym zostały otwarte oferty 

przetargowe na wywóz nieczystości. Po pierwszych 2-3 miesiącach przyszłego roku trzeba będzie pochylić 

się nad analizą.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że w §8 zostało przewidziane 700 000,00 zł 

deficytu w wywozie nieczystości.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że kwota z przetargu za odbiór  

i transport 1 tony wynosi 420,00 zł brutto, 130 000,00 zł. Wcześniejsza umowa była podpisana na 3,5 roku  

i obowiązywał ryczałt. Teraz gmina będzie się rozliczać z każdej tony odpadu. Szacowany miesięczny koszt 

wywozu odpadów z terenu miejskiego będzie wynosił ok 130 000,00 zł a obecnie wynosi 63 180,00 zł. 

Odbiór z terenu miejskiego jest tańszy niż z terenu wiejskiego. Na terenie wiejskim kwota za tonę odpadu 

wynosi 658,80 zł.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński zapytał, z czego wynika zmiana sposobu liczenia,  

tj. z ryczałtu na tonę.  

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że z przepisów ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Ustawa nałożyła obowiązek rozliczenia po faktycznej ilości odebranych 

odpadów.  

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że im segregacja będzie 

efektywniejsza tym cena będzie niższa.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk odczytał opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie opinię Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Członkowie Komisji wprowa 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 4 za przyjęli opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Do pkt 4 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

 

Protokołowała        Przewodniczący Komisji 

Katarzyna Krusznis            Zdzisław Janczuk 


